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SLOIA RP, Katowice, dnia 08.05.2024 r. 

PROTOKÓŁ Nr 24/05/2024 

z posiedzenia Rady SLOIA RP VI kadencji 2022-2026 

W dniu 08.05.2024 r. odbyło się kolejne planowe posiedzenie Rady Śląskiej Okręgowej Izby 
Architektów RP. Spotkanie rozpoczęto przy udziale 10 członków Rady obecnych w siedzibie SLOIA RP 
(PŚ, MPi, AW, HP, AL, JF, AK, RL, MM, TW) i 1 członka uczestniczącego w spotkaniu za pośrednictwem 
platformy spotkań online (DF) w godzinie jej rozpoczęcia. Posiedzenie posiada quorum, a Rada 
SLOIA RP jest w stanie podejmować uchwały. 

1. Przewodniczący Piotr Średniawa [PS] przywitał zebranych i przystąpił do przyjęcia porządku 
obrad: 

(w głosowaniu bierze udział 10 członków rady obecnych na miejscu spotkania) 
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto porządek 

2. Przystąpiono do przyjęcia protokołu poprzedniego posiedzenia Rady (nr 23/04/2024 z dnia 
03.04.2024 r.): 
w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto protokół 

3. [PS] Propozycja kolejnego spotkania Rady 05.06.2024r. - przyjęto bez uwag. 

4. Sprawy członkowskie - głosowanie uchwał: 

a) wpis na listę członków na wniosek: 
W/20/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/21/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
W/22/05-2024  za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

b) przywrócenie w prawach członka: 
P/4/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
P/5/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
P/6/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
P/7/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

c) zawieszenie w prawach członka na wniosek: 
ZW/15/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
ZW/16/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
ZW/17/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
ZW/18/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 
ZW/19/05-2024 za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się – 0 

d) skreślenie z urzędu: 
SU/6/05-2024   przyjęto do wiadomości 

- [MPi] wniosek o wprowadzenie kontroli zmian statusu członków (zawieszenia i przywrócenia 
w prawach członka) dokonywanych w krótkich odstępach czasu, w związku z wpływami do 
budżetu SLOIA RP z tytułu składki członkowskiej oraz w porównaniu do lat poprzednich – 
statystyka wniosków winna być prowadzona z uwzględnieniem wydawanych w tym czasie 
pozwoleń na budowę.  

(dyskusja – zauważalna jest narastająca skala zjawiska, poruszono problem ubezpieczenia OC 
w związku z dokonywanymi zmianami statusu członka i braku świadomości wykluczenia ochrony 
ubezpieczeniowej w czasie zawieszenia, propozycja akcji informacyjnej) 

5. Pozostałe uchwały: 

1) Uchwała Nr 1/05-2024 w sprawie dofinansowania spotkania integracyjnego z SARP 
o/Katowice 

w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

- [MG] zgłosił wniosek o rozważenie możliwości przekazania wycofywanego z użycia sprzętu 
elektronicznego (monitory) na rzecz SARP o/Katowice, 
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- [PS] SARP o/Katowice podjął organizację kolejnej edycji Śląskiego Przeglądu Architektury 
Województwa – w odpowiedzi na wniosek o udział finansowy SLOIA RP w wydarzeniu, 
w kontynuacji dotychczasowych zasad wsparcia, zadeklarowano sfinansowanie dla członków 
okręgu jednej planszy prezentowanej na przeglądzie SPAW, z warunkiem rozliczenia tych 
kosztów z przyszłorocznego budżetu okręgu, 

- wniosek Instytutu Architektury Akademii Nauk Stosowanych w Raciborzu o dofinansowanie 
warsztatów realizowanych w ramach cyklu dotyczącego architektury ekologicznej 

    – przyjęto do realizacji 

2) Uchwała Nr 3/05-2024 w sprawie zmiany uchwały nr 1/12-2023 Rady SLOIA RP z dnia 
12 grudnia 2023 roku 

w głosowaniu: za - 10, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0 - przyjęto 

- [DF] wniosek o dofinansowanie ukończenia filmu o kol. Ryszardzie Jurkowskim – decyzja 
podjęta zostanie po przeanalizowaniu materiałów niewykorzystanych w trakcie montażu, 

6. [MP] Omówienie przygotowań do wiosennej sesji egzaminacyjnej – czerwiec 2024 r. 
- po raz ostatni sesja odbędzie się w czerwcu – kolejne egzaminy realizowane będą w nowych 

terminach: listopadzie i maju, 
- statystyka kwalifikacji kandydatów do egzaminu – odnotowano znaczny spadek liczby 

chętnych zgłaszających udział w sesji, 
- [HP] poinformował, że z uwagi niewielkie zainteresowanie kandydatów uczestnictwem 

w kursie przygotowawczym do egzaminu udział w wykładach otwarto dla wszystkich 
członków izby (bezpłatnie) i studentów (za 50% opłatą), 

(dyskusja dot. ułatwienia dostępu do informacji o procedurze uzyskania uprawnień, organizowanych 
kursach przygotowawczych i zasadach uczestnictwa w nich, terminach publikacji ogłoszeń) 

- [WP] poinformował o symptomatycznym wzroście ilości zapytań, kierowanych do OKK 
SLOA RP przez inżynierów budownictwa, w sprawie możliwości uzyskania uprawnień do 
projektowania domów mieszkalnych do 70m2, 

(dyskusja o rozwoju rynku produkcji / sprzedaży domów gotowych i stopniowej eliminacji udziału 
projektanta, akcji informacyjnej w starostwach promującej Bazę Śląskich Architektów, opiniowanych 
obecnie zmianach przepisów zmierzających do udostępniania projektów większych budynków 
mieszkalnych) 

7. [MPi, WP] Omówienie przygotowań do konferencji współorganizowanej z Wydziałem 
Infrastruktury Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach - 27.06.2024 r. 
- spotkanie organów AAB pierwszej i drugiej instancji, 
- proponowana tematyka (m.in. obszar oddziaływania, ściany oddzielenia p. poż., miejsca 

postojowe, w tym dla samochodów elektrycznych, zmiany sposobu użytkowania obiektów), 
organizacja i promocja wydarzenia. 

8. Inne sprawy: 
- [EW] relacja ze spotkania KKR z OKR – wnioski z działań prowadzonych w innych okręgach,  
- [PS, MPi] relacja z posiedzeń KRIA - informacja dot. dyskusji w przedmiocie opinii na temat 

KEZA oraz przygotowywanego przez KRIA stanowiska (dokument do chwili obecnej nie został 
oficjalnie udostępniony), 

- [EW] w uzupełnieniu przekazała, że do dnia dzisiejszego do OKR SLOIA RP nie wpłynęła 
odpowiedź KKR IARP w sprawie pytań SLOIA RP do KEZA. 

9. [PS] Omówienie „Zasad organizacji i trybu wydarzeń w ramach Forum Młodej Architektury 
„Forma” w Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP”: 
- zadania Koordynatora wydarzeń oraz Koordynatora medialnego, 
- kwestie organizacyjne i budżetowe, 
- przyjęto przygotowanie na następne posiedzenie rady propozycji personalnych, możliwego 

terminarza i tematyki kolejnych spotkań (np. szkolenie, konwersatorium). 

Szeroka dyskusja z udziałem przybyłych gości - członków okręgu, uczestników i aktywistów 
pierwszego spotkania „Formy”. 
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Poruszane tematy: „Forma” jako submarka SLOIA RP zwiększająca atrakcyjność izby, postulaty 
zebrane w Manifeście stworzonym w trakcie wydarzenia, zarządzanie mediami, zasady 
generowania/moderowania wpisów i filtrowania komentarzy, negatywny wizerunek środowiska, 
audyt medialny i możliwości profesjonalnej obsługi marketingowej, instytucja fake hunter 
wyławiania / prostowania nieprawdziwych informacji. 

10. [HP] Szkolenia w SLOIA RP: 
- 22.05.2024 r. – prawo budowalne (A. Wolny) – spotkanie organizowane w Częstochowie, 
- 04.06.2024 r. – wyceny prac projektowych (P. Rudol), 
 w nawiązaniu do relacji z pierwszego spotkania Forum Młodej Architektury w SLOIA RP 

przypomniał, że wszystkie szkolenia organizowane w naszym okręgu są otwarte 
i ogólnodostępne, co należy wykorzystać i promować w ramach kolejnych działań „Formy”, 

- refleksje dot. zrealizowanego wyjazdu do Lublina (szkolenia firmy Aliplast) i zasadności 
wprowadzenia pobierania kaucji. 

11. Głosowanie uchwały: 

3) Uchwała Nr 2/05-2024 w sprawie wprowadzenia „Zasad organizacji i trybu wydarzeń 
w ramach Forum Młodej Architektury „Forma” w Śląskiej Okręgowej Izby Architektów RP” 

w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1 - przyjęto 

 

Dyskusja  dot. wydarzeń „Formy” - cd. 
Pozostałe postulaty w Manifeście (m.in. edukacja w architekturze, współpraca z uczelniami, programy 
kształcenia, uszczelnianie dostępu do projektowania, kontrola patologii w zawodzie, ochrona prawna, 
interpretacje przepisów, wyceny prac projektowych) – konieczne jest dokonanie selekcji i redakcja 
dokumentu, przeprowadzenie analiz możliwości wdrożenia zgłoszonych propozycji. 

 
Na tym zakończono posiedzenie Rady. 
Całość posiedzenia była nagrywana i została zarchiwizowana na CD-ROM. 
Lista obecności w załączeniu. 

 

Sekretarz Rady SLOIA RP 
Anita Langer, Architekt IARP 

Przewodniczący Rady SLOIA RP 
Piotr Średniawa, Architekt IARP 


